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Vážení spoluob čané, 
      
     je po prázdninách a opět se setkáváme na těchto stránkách našeho zpravodaje. Doufám, že 
jste si prázdniny i dovolenou dostatečně užili a nestrávili jste je jako já, se sádrou na noze. Ale 
pojďme se podívat zpět, co všechno se v naší obci během léta událo. 
     Počasí bylo po červnových deštích jako vyměněné a červenec, hlavně jeho závěr, byl ve 
znamení slunných dní a vysokých teplot, které na mnoha místech republiky překonaly své 
rekordy. No, snad aspoň dětem a hlavně zemědělcům přišlo počasí vhod, i když se někdy říká, 
všeho moc škodí. Horké dny vydržely skoro do desátého srpna a pak se trochu ochladilo a mohli 
jsme lépe dýchat. Srpen pak už takový horký nebyl, ale pořád bylo krásně. Letošní léto s sebou 

přineslo i hejna špačků, kteří nám ničili úrodu v našich zahradách.  A vzali to přes včasná jablka, zeleninu, hrušky,  
úplně všechno, co jim přišlo pod zobáky.   
     Ještě před prázdninami, či na jejich začátku, se nám podařilo ukončit dvě akce, které již začaly v roce 2012. A to 
výsadbu zeleně v naší obci, jasany na ulici Hlavní, Ratibořské, parčík na ulici Ke hřišti či habry u dětského hřiště před 
OÚ. Došlo k ukončení celého projektu a proplacení této dotace v hodnotě 400.000,- Kč. Také se nám podařilo 
dotáhnout projekt na výměnu veřejného osvětlení, s názvem „Sportovat a aktivně žít jde i po setmění“. Akce byla 
spolufinancována z Programu rozvoje venkova ČR na období 2007 – 2013, osy IV – LEADER, opatření IV.1.2. – 
Realizace místní rozvojové strategie na projekty v rámci Strategického plánu LEADER MAS Hlučínsko – FICHE č. 3. 
Celá akce je již provedena a ukončena a na účet obce již přišla i dotace v hodnotě    370.000,- Kč. Nové veřejné 
osvětlení by naší obci mělo přinést jak úsporu v ušetřené energii, tak i úspory v její údržbě. Další akce, které by měly 
ještě v letošním roce pokračovat , začaly v měsíci srpnu.  A to hlavně konečná a závěrečná přestavba OÚ, nová 
fasáda čelní a boční stěny na budově pošty čp. 148 s výměnou mříží  a podbití nových dřevěných podhledů. Z dalších 
akcí je to oprava památníku II. světové války - tank, kde se nám také podařilo získat dotaci. Během letošního podzimu 
by mělo dojít ještě k rekonstrukci chodníku na ulici Kostelní a část chodníku na Náměstí. Na tuto akci jsme získali 
dotaci z „Programu obnovy a rozvoje venkova Moravskoslezského kraje 2013“ ve výši zhruba 83.000,- Kč., kdy se 
celkové náklady budou pohybovat kolem 200.000,- Kč. No a poslední letošní žádost o dotaci s názvem Biologický 
rozložitelný odpad - kompostéry. I tato žádost byla úspěšná a v letošním roce se ještě rozběhne výběrové řízení na 
dodavatele.  Kromě domovních menších kompostérů získá naše obec i tři větší pro oba hřbitovy a hřiště. Součástí 
této dotace bude i štěpkovač na dřevní hmotu.  
     Před prázdninami ještě v naší obci proběhl sběr železného šrotu, o kterém jste byli informováni. Jen pro informaci, 
v naší obci se v tento den vybralo pře 5.500 kg železného šrotu. V případě vašeho zájmu v těchto akcích budeme 
pokračovat, kdy spolupracujeme s firmou Trojek.  

     Do prázdnin letošního roku se mohly soukromé bazény v naší obci napouštět přes 
obecní hydranty s pomocí dobrovolných hasičů. Bohužel tuto službu již nebudeme moci 
provádět. Severomoravské vodárny a kanalizace Opava nám již tuto službu pro občany 
znemožnily s tím, že jsme již poslední obcí v našem okresu. Každý majitel RD  
s bazénem se bude muset domluvit s pracovištěm SMVAK Opava na e-mailu na adrese 

http://www.smvak.cz nebo telefonu +420 840 111 123. Nebo si bazén napustí přes domovní přípojku vody. 
     I když jsou prázdniny a doba dovolených, pro naše dobrovolné hasiče to tak trochu neplatí. Právě naopak, musí 
být ve větší ostražitosti. Ve čtvrtek 25. 7. 2013 vyjeli v ranních hodinách do Třebomi, kde hasili osobní automobil, 
který na polích někdo úmyslně zapálil. V neděli 28. 7. 2013 pak vyjížděli v poledních hodinách do Chuchelné, kde byl 
požár obilí. Opět musíme pochválit a poděkovat našim dobrovolným hasičům za jejich skvělou práci. V neděli vyjeli 
pět minut po obdržení SMS o požáru. Představte si to, jak ležíte doma na gauči po dobrém obědě, venku je horko, asi 
35 stupňů a naši hasiči naskáčou do uniforem a jedou k požáru. Upřímně je obdivuji a samozřejmě i děkuji. 

www.obec-sudice.cz 
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     V noci ze soboty na neděli 27. a 28. 7. 2013 přijeli do naší obce zase nějací “nudící” se mladí lidé, kteří na náměstí 
v nočních hodinách rozházeli stoly a židle před restaurací U zlatého džbánu. No a aby toho nebylo dost, tak jeden 
z plastových stolů umístili na letadlo u prodejny Tempo. Bohužel Policii se nepodařilo zjistit jejich totožnost. Ráno 
hasiči stůl sundali a bylo po parádě. 
     V sobotu 3. 8. 2013 se na hřišti v Sudicích konala tradiční Sportovní slavnost. Už od půl druhé začal turnaj starých 
pánů za účastí družstev z Kobeřic, Kietrze a Sudic. Pořadí pak bylo tak, jak jsem popsal v úvodu. Hráči Kobeřic 
vyhráli s přehledem, kdy nedostali ani gól a oba zápasy vyhráli s vysokým skórem. O druhém místě Kietrze rozhodl 
vzájemný zápas se Sudicemi, kdy Kietrz vyhrál 4-3. V 17.00 hod. začal hlavní zápas mezi TJ Sokol Sudice a SK 
Meteor Strahovice. Zápas byl velmi atraktivní, padlo dost branek a Sudice vyhrály 4-3. Obě mužstva a hlavně domácí 
si vytvořily plno šancí a bylo se nač dívat. Po zápase v osm hodin večer pak byla vylosována tombola, kde bylo více 
než padesát cen. Samozřejmě se celé odpoledne točilo kolo štěstí, opékaly se domácí speciality a pro děti byl 
připraven zdarma skákací hrad. Po tombole pak začal disko karneval s DJ Mirkem Komárkem. Počasí bylo celý den 
velmi slunečné, pro hráče až moc, ale sportovní slavnost se určitě vydařila. Určitě patří poděkování všem 
pořadatelům a samozřejmě sponzorům.  

     Ke konci srpna se pak všude konaly dožínky. První byly v Bolaticích, které 
letos nesly název Okresní a byly spolupořádány s MAS Hlučínsko. Během těchto 
dožínek se soutěžilo i v pečení koláčů. Bohužel těchto dožínek jsem se 
neúčastnil, tak nevím, jak to vše dopadlo. V sobotu 31. 8. 2013 proběhly dožínky 
v Třebomi. Letos se konal po znovuzavedení už II. ročník a opět se to 
pořadatelům podařilo. V neděli 1. 9. 2013 se pak konaly dožínky gmine 
v Pietrowicach Wielkich a také v sousedním Pietraszyne. Zde se konaly tyto 
dožínky po čtyřech letech. Akce začala už v pátek, pod velkým stanem, kde měli 
své setkání senioři, v sobotu pak byla večer zábava s živou hudbou a v neděli 
konečně samotné dožínky. O půl jedenácté slavnostní mše svatá s poděkováním 
za letošní úrodu, poté společný oběd a od půl druhé průvod obcí. Nad 

Pietraszynem se seřadil velmi dlouhý a pestrý průvod zemědělské techniky a slavnostních posádek na těchto 
zemědělských strojích. V letošním roce se tohoto průvodu účastnila i technika ze Sudic. Obecní traktorek 
s nazdobenou vlečkou a sedm účastníku, jako slavnostní náklad. Pietraszyn byl celý nazdobený a i náš traktorek 
vítaly davy přihlížejících. Po průvodu bylo slavnostní předání dožínkového chleba a pak samozřejmě následovala 
zábava a různá kulturní představení. Dožínky se letos v Pietraszyne určitě povedly.  
     Taky něco o naší škole. Tak nám začal nový školní rok. Byly dopředu nějaké informace, kolik zase dětí nebude do 
naší školy chodit. Nakonec přišli ti, o kterých se mluvilo že odejdou, ale odešli jiní za lepším do Kobeřic, že se tam 
lépe učí. Šly informace,  že v 8. třídě jich bude jen pár a budou se slučovat třídy, mimochodem tohle na vyšším stupni 
nejde. No myslím, že někteří rodiče hlavně naslouchali svým dětem, co si vykládají na facebooku. Já osobně jsem 
musel chodit do 9. třídy do Kobeřic a vůbec se mi tam nechtělo. Zdravý rozum - máme v Sudicích školu přímo pod 
nosem a děti ze Sudic dobrovolně jezdí do Kobeřic. Rodičové - v budoucnu se může stát, že díky i Vašemu jednání 
budou muset do Kobeřic jezdit všechny děti. Bohužel škola v Kobeřicích zase tak velká není a některé děti budou 
muset jezdit ještě dál. A pak si budeme říkat, proč musí dojíždět, když v Sudicích byla tak velká škola. A že některým 
někdo ve škole vadí “pro to” nebo “pro ono”, všechno se dá řešit a každý jsme jen člověk. Přes prázdniny jsme řešili 
věci ohledně školy na pracovních schůzkách a stejně jsme se k ničemu pořádnému nedostali. Ten mluví tak, ten zase 
jinak a pravda, ta je někde uprostřed. Samozřejmě budeme situaci ve škole sledovat a také řešit. Někdy nevím sám, 
co si mám o celé věci myslet a hodně mě to mrzí. 
     Tak a jsme zase na konci mého psaní o dění v naší obci. Do dalších dní Vám všem přeji hodně zdraví. Ať si ještě 
všichni užijeme předpovídaného babího léta, snad přijde ještě i ta pravá doba pro houbaře.  A take, ať si užíváme 
života, žijeme ho jen jednou, tak si jej zbytečně nekažme malichernostmi či jinými špatnými zlozvyky moderního 
člověka.   
      
Motto:   Buď nalezneme cestu, nebo si n ějakou ud ěláme .  Hannibal Barkas   
                                                                                                                Petr Halfar, starosta   
��������������������������������������������������������������������������������������� 

 
              Dožinky – Pietraszyn 
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REALIZOVANÉ PROJEKTY V OBCI 
 
     Rekonstrukce Obecního ú řadu v Sudicích  

 
Novou vnitřní podobu v těchto dnech získává budova obecního úřadu.  Práce 
provádí firma DUO STAV, s.r.o. z Opavy. Kanceláře z vrchního patra se stěhují 
do přízemí a zasedací místnost do patra horního a bude take provedena nová 
fasáda. Práce by měly být ukončeny do konce září 2013. 
 
 
 
 
 

 
 
Oprava fasády místní pošty 
 

 

 
Ukončeny jsou již práce na nové fasádě budovy pošty na  Hlavní ulici. 
Realizovala ji firma KVSTAV company s.r.o. ze Štěpánkovic.      
 

��������������������������������������������������������������������������������������� 
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Vzpomínka Vzpomínka Vzpomínka Vzpomínka     
 

Vážení spoluobčané, dne 3. srpna 2013 zemřel ve věku 82 let 
pan JindJindJindJindřich Riemelřich Riemelřich Riemelřich Riemel ze Strahovic. Pan Jindřich Riemel 
působil  v obci Sudice od 1.4.1975 do 5.6.1981 jako předseda 
Místního národního výboru pro obce Sudice, Rohov a Třebom. 
Posledního rozloučení se zúčastnili také zástupci naší obce.  

 
��������������������������������������������������������������������������������������� 
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Poděkování spoluob čanům, spolk ům, organizacím a podnikatel ům 
 
Jako v každém zpravodaji, chci na těchto místech poděkovat všem, kteří nám byli jakkoliv 
nápomocni v naší práci, i jakýmkoliv oznámením, že někde nesvítí světlo, nehraje rozhlas, teče 
voda nebo neteče atd. Všem, kteří opět neváhali a přiložili ruku k dílu, za jejich pomoc moc 
děkujeme! 
 
 

Spoluobčanům 
- za zametání, úklid chodníků a cest, odklízení sněhu 
- za hlášení poruch na obecním majetku (veřejné osvětlení, chodníky, kanalizace…) 
- všem spoluobčanům za třídění odpadů,  
- SDH za výjezdy k událostem, brigády či pomoc v obci 
- TJ Sokol Sudice za reprezentaci obce při zápasech a sportovní slavnost 
- Myslivcům za péči o zvěř a životní prostředí,  
- Seniorskému klubu za to že jsou a dělají akce 
- Sdružení STROM za akce pro děti 

Děkuji všem, kteří se podíleli na organizaci akcí v obci a které jsem tady neuvedl, děkuji všem spoluobčanům za 
účast na akcích pořádaných obcí a organizacemi a děkuji i zaměstnancům OÚ za jejich pomoc při organizování akcí 
OÚ, stejně tak zastupitelům obce za pomoc při řízení obce.  
                                                Petr  Halfar, starosta  
 
 
��������������������������������������������������������������������������������������� 
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Přiložený dotazník  – „Komunitní plánování sociálních služeb obce Sudice“ v tomto 
zpravodaji, prosím vyplňte a vhoďte do schránky na Obecním úřadě nebo do schránky v prodejně 
TEMPO do konce října 2013 .  
Děkujeme 

 
      

O z n á m e n í 
 

Sdělení pro držitelé řidičských pr ůkazů 
 
Na základě zákona č. 119/2012 Sb., kterým se mění zákon č. 361/2000 Sb., o provozu na 
pozemních komunikacích a o změně některých zákonů, došlo k úpravě § 134 týkajícího se 
výměny dosavadních řidičských průkazů. 
 
Řidi čské pr ůkazy vydané od 1. ledna 2001  do 30. dubna 2004  jsou jejich držitelé povinni 
vym ěnit do 31. prosince 2013 . Uplynutím p říslušné doby stanovené pro jejich vým ěnu 
pozbývají platnosti. 
 
Úřední hodiny pro veřejnost Odboru dopravy Městského úřadu Kravaře, Tyršova 5:   
Pondělí  8:00 – 17:00 hod,  
Středa  8:00 – 17:00 hod.,  
Čtvrtek  7:00 – 15:00 hod.,  
Pátek   7:00 – 12:00 hod.   
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Okénko naší Základní školy a Mateřské školy Sudice 

    Slovo ředitele: 
 

Zprávy ze školy a ze školky 
       
Milé děti, milí žáci, rodičové a všichni přátelé,   
V pondělí 2. září jsme po dvou měsících prázdnin otevřeli 
všechny budovy školy.  
Byl zahájen nový školní rok 
2013/2014, který začal pro 111 žáků 
základní školy a 28 dětí mateřské 
školy. Poprvé do lavic usedlo 14 

prvňáčků. Bývalým žákům, kteří se stali novými žáky středních 
škol, přejeme hodně síly a úspěchů v nové etapě jejich života. 
„Držíme jim palečky“, ať i nadále jsou minimálně tak úspěšní 
jako na základní škole. Vím, že pro mnohé to bude velká 
změna a bude zapotřebí hodně úsilí a práce. 
Po krásných teplých a slunných dnů prázdnin máme před 
sebou 10 měsíců usilovné práce. Děvčata a chlapci, všichni 
pedagogové jsme byli mile potěšeni, když jste nám po 
prázdninách mnozí měli potřebu sdělit, že jste se už těšili do 
školy. Ti, kteří se moc netěšili, nevěste hlavu. Našim cílem je, aby se Vám ve škole líbilo a do školy chodili rádi. 
Všichni učitelé jsme připraveni Vám předat co nejvíce a nejkvalitněji množství nových poznatků a společně stavět 
základy pro Vaše další vzdělávání. Podmínky pro výuku jsme se během prázdnin snažili opět zdokonalit. Byl jsem rád 
a mile potěšen, že letos chtěli hned první den, po slavnostním zahájení všichni žáci do svých „nových“ tříd. 
Samozřejmě že se nejednalo o úplně nové třídy, ale je 
pravda, že jsou nově krásně vymalovány pestrými 
barvami a přibyly i nové projektory, které je možné 
také využívat i k interaktivní projekci. V rámci projektu 
„Moderní škola Sudice“  máme dále nové moderní 
interaktivní učebnice a pracovní sešity.  Pro první 
stupeň prvouku, přírodovědu a pro vyšší stupeň fyziku a chemii.        
V učebnicích se nacházejí kapitoly, jež byly obvyklé a osvědčené, ale i nové, které odráží změny, jež přináší 

probíhající školní reforma. V kombinaci s projektorem a notebookem připojeným k internetu je 
během výuky okamžitý přístup k nejnovějším informacím. Wi-Fi pokrytí signálem má již celá 
budova základní školy i mateřské školy. Každý učitel je vybaven osobní notebookem                      
a bezdrátovým Wi-Fi připojením k internetové síti. V rámci školní soutěže také do „své“ třídy získali 
„svůj“ počítač žáci současné 6. a 9. třídy. Počítač je v samosprávě třídy.      

Jsme malou vesnickou školou rodinného typu. Podmínky k výuce máme stejně moderní 
jako jiné základní školy.  
V rámci organizace školního roku jsou malé změny. Na základní škole Mgr. Petra Poštulková 

odešla na mateřskou a rodičovskou dovolenou, Mgr. Michaela Fiedlerová z rodinných důvodů přešla na školu, kterou 
má blíže svému bydlišti. Do pedagogického kolektivu jsme přivítali Mgr. Kateřinu Hrubou, učitelku první třídy a Mgr. 
Zdeňku Diňovou, která je novou paní učitelkou druhé třídy a zastupuje tedy paní učitelku Poštulkovou, která je na 
mateřské dovolené. Jinak je pedagogický sbor beze změny, stabilní, akorát se změnilo příjmení zástupkyně ředitele 
školy. Mgr. Veronika Kupková, nyní Mgr. Veronika Truparová.    
 

Organizace školního roku 2013/2014 

 ŘEDITELSTVÍ       +420 553 761 032      +420 608 783 483 
KRIST Miroslav, Mgr.  ředitel školy  reditel@skolasudice.cz 
TRUPAROVÁ Veronika, Mgr.  zást. ředitele  zastupce@skolasudice.cz 
KUNICKÝ Michal, Mgr.   výchovný poradce  poradce@skolasudice.cz 
HRUBÁ Kateřina, Mgr.  1. třída   hruba@skolasudice.cz    
DIŇOVÁ Zdeňka, Mgr.   2. třída   dinova@skolasudice.cz 
ČERNOHORSKÁ Anna, Mgr. 3. třída   cernohorska@skolasudice.cz 
STŘÍŽOVÁ Lenka, Mgr.   4. t řída   belakova@skolasudice.cz 
BĚLÁKOVÁ Lenka, Mgr.   5. t řída   strizova@skolasudice.cz 
NOVÁKOVÁ Hana, Ing.   6. třída   novakova@skolasudice.cz 
RATAJOVÁ Petra, lic.  7. třída   ratajova@skolasudice.cz 
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KOBZOVÁ Ivana, Mgr.   8. t řída   kobzova@skolasudice.cz 
LAAN Hana, Mgr.   9. třída   laan@skolasudice.cz 
PEKÁRKOVÁ Vladimíra  sekretariát  skola@skolasudice.cz 
FAIKOVÁ Petra   ú četní  faikova@skolasudice.cz 
ZIPS Jiří    školník skolnik@skolasudice.cz 

mateřská škola   +420 775 574 724 
MALCHARKOVÁ Radka   u čitelka skolka@skolasudice.cz 
TICHÁ Marie    u čitelka skolka@skolasudice.cz 
TOTHOVÁ Alena   školnice a výdej stravy  skolka@skolasudice.cz 
školní družina 
MEDKOVÁ Ester, DiS.  vedoucí vychovatelka  druzina@skolasudice.cz 

školní jídelna    +420 775 574 723 
 PEKÁRKOVÁ Vladimíra  vedoucí školní jídelny  jidelna@skolasudice.cz 

Organizace školního roku 2013/2014 – prázdniny ☺☺☺☺ 

Období školního vyučování ve školním roce 2013/2014 začne ve všech základních školách, středních 
školách, základních uměleckých školách a konzervatořích v pond ělí 2. září 2013. Vyučování bude v prvním 
pololetí ukončeno ve čtvrtek 30. ledna 2014 . Období školního vyučování ve druhém pololetí bude ukončeno              
v pátek 27. června 2014 .  
Podzimní prázdniny  připadnou na úterý 29. října a st ředu 30. října 2013.  
31. října a 1. listopadu  vyhlášeno ředitelské volno ZŠ Sudice  (pro zájemce bude v případě zájmu zajištěn provoz                                   
školní družiny.                          
Vánoční prázdniny  budou zahájeny v sobotu 21. prosince 2013  a skončí v ned ěli 5. ledna 2014 .  
Vyučování začne v pond ělí 6. ledna 2014.   
Jednodenní pololetní prázdniny  připadnou na pátek 31. ledna 2014 . 
Jarní prázdniny  v délce jednoho týdne jsou podle sídla školy stanoveny takto:  

Termín   Okresy  

3. 2. - 9. 2. 2014 
Mladá Boleslav, Příbram, Tábor, Prachatice, Strakonice, Ústí nad 
Labem, Chomutov, Most, Jičín, Rychnov nad Kněžnou, Olomouc, 
Šumperk, Opava , Jeseník 

��������������������������������������������������������������������������������������� 

 
V mateřské škole došlo ke změně pedagogických pracovníků. Slečna Lucie Kuczerová nenastoupila na 

požadované studium podmiňující kvalifikaci učitelky předškolní výchovy, smlouva končící v červnu ji z tohoto důvodu 
nemohla být prodloužena a slečna Bc. Barbora Mlčochová z vlastních osobních důvodů neprodloužila pracovní 
smlouvu, která ji končila v červenci. Osobně mi je toto velmi líto, chápu, že i rodičům. Přejeme jim hodně úspěchů 
v osobním i pracovním životě a děkujeme za spolupráci.   
V období prázdninového provozu mateřské školy krátkodobě zastupovaly Mgr. Kateřina Hrubá (současná učitelka 1. 
třídy) a Michaela Kristová (studentka VŠ, učitelství prvního stupně). Děti, které navštěvovaly prázdninový provoz MŠ, 
si je velmi rychle oblíbily. Nově nastupující paní učitelky p. Radka Malcharková a p. Maruška Tichá se představily 
rodičům na schůzce rodičů mateřské školy - 3. září. Důvěru vedení školy k působení v naší mateřské škole získaly až 
po velmi pečlivém výběru a poskytnutých kladných referencí z bývalého pracoviště. Obě paní učitelky své minulé 
pracovní působení ztratily z důvodů snižování počtu tříd. Věřím, že se jim u nás bude líbit, že si budou vážit možnosti 
dále pracovat v pedagogické profesi, že budou mít rády naše děti, tak jako naše děti budou mít rády je. Obě mají 
platné vzdělání pro předškolní výchovu, učitelství pro mateřskou školu.  

Mgr. Miroslav Krist, ŘŠ 
 
 

PozvánPozvánPozvánPozvánka ka ka ka     
dětí mateřské školy a žáků základní školydětí mateřské školy a žáků základní školydětí mateřské školy a žáků základní školydětí mateřské školy a žáků základní školy    

VVVV    úterý 17. 9. 2013 od 15.30 hodin  úterý 17. 9. 2013 od 15.30 hodin  úterý 17. 9. 2013 od 15.30 hodin  úterý 17. 9. 2013 od 15.30 hodin      

Námořnický den 2013 Námořnický den 2013 Námořnický den 2013 Námořnický den 2013     
aneb vplouváme do nového školního roku. Různé dobroty nám připraví kuchařky ze školní jídelny, pro rodiče je zabezpečené také občerstvení.          
A BUDE OPĚT SKÁKACÍ HRAD. Maminko, tatínku, babičko, dědo, přijďte mezi nás. Rádi přivítáme i bývalé žáky. Těšíme se na Vás.  
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Do Sudic na týden zavítaly maDo Sudic na týden zavítaly maDo Sudic na týden zavítaly maDo Sudic na týden zavítaly mažoretky Excelentoretky Excelentoretky Excelentoretky Excelent 

V srpnu Sudice doslova ožily tancem, v prostorách ZŠ Sudice se totiž konalo soustředění 
mažoretek Excelent. Sjelo se zde čtyřicet mladých slečen ve věku 3 až 19 let z Bolatic, 
Bohuslavic, Závady, Hlučína, Kravař, Lhotky, Ludgeřovic, Kozmic, Jilešovic, Vřesiny, Sudic. 
Cílem bylo prožít nezapomenutelný týden na soustředění v Sudicích. Děvčata se zde po 
celou dobu připravovala na novou soutěžní sezónu a také na nadcházející mistroství ČR.  

A opravdu vše bylo perfektní. Mažoretky byly z pobytu v Sudicích doslova nadšené. Tento týden vystihuje skvěle        
i známá věta: ,,Dokonalost se skládá z mali čkostí, ale dokonalost není mali čkost.“ Děvčata měla zajištěný 
komfort jako v pětihvězdičkovém hotelu - pro nás to tedy představovala pětihvězdičková škola. Celý areál byl krásně 
čistý a připravený. Paní kuchařky děvčatům připravily velmi chutný jídelníček. Mažoretky tak nejen nabíraly kondičku, 
ale jistě i nějaké to kilo na váze ☺. Vyškolení lektoři tenisu se bravůrně ujaly výuky tenisu. Z mažoretek se tak na 
několik hodin denně stávaly i tenistky. A ke konci týdne již děvčata ovládala tenisovou raketu jako malé profesionálky.  

Ještě jednou bychom tak chtěli moc poděkovat všem za krásné soustředění. Vše skvěle klapalo, příprava i pozdější 
činnost ze strany personálu, lektorů a pedagogů byla na 100%. Děkujeme panu řediteli Mgr. Miroslavu Kristovi, za 
zorganizování kvalitního letního soustředění. Děkujeme všem zaměstnancům ZŠ Sudice, kteří byli zapojeni no tohoto 
kurzu. Všichni byli na naše mažoretky milí a příjemní. Děvčata byla opravdu TAK nadšená, že se jim domů ani 
nechtělo. Příští rok pojedeme na soustředění určitě zase do Sudic. Je to milá malá vesnička s velkou krásnou školou.      

Dokonce si ke konci pobytu vymyslela pokřik: ,,Hej, hej, hej, soust ředění v Sudicích bylo NEJ!“  

 

Mažoretky Excelent , www.mazoretkyexcelent.cz  

 

 
 
��������������������������������������������������������������������������������������� 

 
 

 

 
 
 
 
 
 
Potvrzujeme, že  
Základní škola a MateZákladní škola a MateZákladní škola a MateZákladní škola a Mateřskskskskáááá    šššškola Sudice, okres Opava, pkola Sudice, okres Opava, pkola Sudice, okres Opava, pkola Sudice, okres Opava, přííííspspspspěvkovvkovvkovvkováááá    organizace, Hlavnorganizace, Hlavnorganizace, Hlavnorganizace, Hlavníííí    78, Sudice78, Sudice78, Sudice78, Sudice  
má ve svých  řadách  žáky, kteří dosáhli výborného výsledku v testování společnosti Scio pro 
základní školy a odpovídající ročníky víceletých gymnázií, které proběhlo ve školním roku 
2012/2013.          
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Občanské sdružení ZO AVZO TSČ ČR Střelecký klub Sudice – 800 13, Sudice Luční 131, 747 25  
Sudice, tel 608 867063 

P R O P O Z I C E 
               VIII. ročník 

Putovní pohár -  Memoriál  René Vitáska  
 
Disciplína :  Velkorážní pistole, ráže 6,35mm – 9mm, Magnum 5 – 15 + 15 
Druh soutěže :  Sportovně střelecká jednokolová soutěž 
Pořadatel :  ZO AVZO TSČ ČR Střelecký klub Sudice 
Datum konání :  14. 9. 2013  v 10,00 hodin 
Místo konání :  střelnice v Sudicích 
Sbor rozhodčích :  zajistí vlastní 1,2,3 třídy 
Kategorie :  společná – muži, ženy 
Časový rozvrh : do 9,30 hod. prezentace závodníků, 9,45 hod. poučení o provozním řádu    

střelnice, vylosování pořadí, 10,00 hod. zahájení soutěže 
Podmínky účasti : tohoto závodu se mohou účastnit střelci bez rozdílu klubové či svazové     
                                příslušnosti  
Doklady :   průkaz totožnosti, zbrojní průkaz, průkaz zbraně 
Hodnocení :  součet kol se sečte, první tři a poslední 
Odměny :  absolutní vítěz obdrží poukaz na víkendový pobyt pro 2 osoby na  
                                hotelu Bahenec, první tři obdrží ceny a diplomy. 
Tech. ustanovení :  terče dle pravidel sportovní střelby,  střílí se na 25 m 
   zbraně a střelivo vlastní, startovné na zbraň činí 50 ,- Kč 
Pojištění :  pojištění AVZO TSČ ČR č. 0202326385 Generali Pojištovna 
Různé :  pořadatel si vyhrazuje právo na případné změny a střelci mohou střílet i  
                                v maskáčovém oblečení. 
Kontaktní adresa : Weimann Petr, Sudice Luční 131, 747 25, tel. 608 867063 
 
Střílí se dle platných mezinárodních pravidel sportovn í střelby. Ochrana sluchu povinná, 
ochrana zraku doporu čena.  Stojany na dalekohledy mají st řelci vlastní !  
 
                       Petr Weimann v.r. 
                                           Předseda ZO AVZO TSČ ČR SK Sudice 
              
�������������������������������������������������������������������������������������� 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

�������������������������������������������������������������������������������������� 
 

UPOZORNĚNÍ: 
Námatkou bylo zjištěno, že v pytlích na plástový odpad byly nalezeny zbytky jídel (kosti 
z masa), sklo, staré oblečení a jiný odpad. Tyto pytle se skladují za Obecním úřadem, 
vyvážejí se pětkrát do roka a tudíž přitahují hlodavce. Pytle jsou potom potrhané a nedá se 
s nimy manipulovat. Firma Marius Pedersen by mohla odmítnout tyto pytle vyvážet.                                                  
Do žlutých pytl ů patří jen plástový odpad a obaly tetrapack !!! 
Do modrých pytl ů pouze papír !!! 
----------------------------------------------------------------------------------------------------- 
Dochází také ke stížnostem na volně pobíhající psy a na majitele psů, kteří neuklízejí výkaly 
po svých psech. 
----------------------------------------------------------------------------------------------------- 
Dále upozor ňujeme ob čany, že 31.8.2013 skon čila splatnost poplatku za komunální 
odpad za rok 2013. Poplatek činí 480,- K č na poplatníka. Ob čané, kte ří doposud 
poplatek neuhradili, a ť tak u činí v pokladn ě obecního ú řadu ! 
Včas nazaplacené nebo neodvedené poplatky nebo část t ěchto poplatk ů může 
obecní ú řad zvýšit až na trojnásobek. 
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Fotbalové okénko  
           
     Během léta se naši hráči účastnili na zápasech na různých sportovních slavnostech. Staří páni 
prvně vyhráli turnaj na sportovní slavnosti v Rohově, poté pak skončili poslední na sportovních 
slavnostech v Kobeřicích a také doma v Sudicích. “A” tým hrál jen na slavnosti ve Strahovicích, kde 
vyhrál s domácím výběrem 7-2 a doma s tím samým soupeřem 4-3.  
     První podzimní zápas odehrály Sudice doma s “B” mužstvem Štěpánkovic v neděli 18. 8. Zápas 

byl jednoznačně festivalem zahozených 
šancí našich hráčů, diváci se chytali za 
hlavy, když viděli, co se hlavně našim 
útočníkům nepodařilo proměnit, naštěstí 
přece jen dali tři branky a v pohodě doma 
vyhráli 3-0. Branky Sudic, Pavel Baránek 2x 
a Zips Tomáš 1x. 
     V sobotu 24.8.2013 hráli naši v Oldřišově, 
kde se utkali s “B” týmem. Na zápase jsem 
nebyl, vím jen, že jsme prohrávali 1-0 a 2-1. 
Poté se nám podařilo skóre otočit na 2-3, ale 
zápas skončil konečnou remízou 3-3. Branky 
Sudic: Kubjatko Petr 1x (gól z půlky, jako v té 
reklamě jen zepředu ☺) a Havranke David 
2x. 
     V neděli 1.9.2013, přijelo do Sudic        
“B” mužstvo Bohuslavic. Zápas ze začátku 
opatrný, naši ovšem měli více ze hry, po 15 
minutách dal první branku David Havranke, 
po půl hodině přidal druhou a Sudice vedly   
v poločase 2-0. Šance ovšem měly Sudice 
opět velké a bylo jen dílem okamžiků, kdy skóre naroste. Ve druhém poločase přidal jednu branku Petr Kubjatko, 
který už měl krásnou šanci v prvním poločase a hostující gólman byl určitě rád, že míč šel mimo něj i branku, taková 
to byla pecka. Čtvrtou branku pak přidal chytře Tomáš Kalmus po rozehraném rohu na krátko. Sudice tak doma 
vyhrály i tento zápas poměrem 4-0. 
 
 
 

Sportovní slavnost 
 

 
    
Sobota 3. srpna 2013 patřila v Sudicích sportovcům. 

Krásné slunečné počasí vylákalo na hřiště sportovní příznivce, 
ale I ostatní občany, kteří využili letního počasí  a přišli se bavit. 
Pořadatelé nezapomněli ani na děti a připravili pro ně skákací 
hrad. Lákadlem však byl sobotní hlavní zápas mezi TJ Sokol Sudice a SK 
Meteor Strahovice. Zápas skončil výhrou TJ Sokolu Sudice. Byl to skvělý 
fotbalový zážitek, stejně jako  turnaj starých pánů za účasti družstev Sudice, 
Kobeřice a polského Kietrze.   
 
 

 
 
 
 
 
 
 

Rozlosování podzim 2013 
 
Okresní sout ěž III. třídy sk. A MUŽI - NIKOL NÁPOJE 

 
NE   18.8.2013 17.00  Sudice  – Štěpánkovice “B” 
SO   24.8.2013 17.00  Oldřišov “B” – Sudice  
NE     1.9.2013 17.00  Sudice  – Bohuslavice “B” 
NE     8.9.2013 16.30  Kozmice “B” – Sudice  
NE    15.92013 16.30  Sudice  – Strahovice “B” 
SO   21.9.2013 16.00  Píšť “B” – Sudice  
NE   29.9.2013 16.00  Sudice  – Chlebi čov “B” 
NE   6.10.2013             VOLNO 
NE 13.10.2013 15.30 Sudice  – Dobroslavice 
NE 20.10.2013 15.00 Bělá – Sudice  
NE 27.10.2013 15.00 Sudice  – Komárov 
SO   2.11.2013 14.30 Bolatice “B” – Sudice  
NE 10.11.2013 14.00 Sudice  - Budišovice 
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Z obecní kroniky 
 
Pokračujeme  ve zve řejňování Pam ětní knihy II. V tomto čísle se seznámíme s okolím Sudic  
 

I. Okolí Sudic 
       
      6.    Průmysl v Sudicích 
 
     Sudice nikdy neměly a ani dnes nemají žádný průmysl. Chyběly zde minerální naleziště. Ložiska sádry objevená 
v Sudicích patří k velkým sádrovým polím v Kobeřicích, Kietři a Dzierzyslavi, která se táhnou až k Opavskému 
sádrovému pohoří a kde se v minulosti u Dzierzyslavi a Kobeřic těžilo ve větším množství. Zkušební vrty v letech 
1931/32 na loukách v blízkosti splavu byly sice úspěšné, ale těžba nenásledovala. 
     V současnosti se v Sudicích diskutuje o plánech zpřístupnit zásoby sádry pro těžbu. 

 

 
 
    
      V Sudicích se nacházející naleziště štěrku a jílu, která se dobývala v minulém století pro vlastní potřebu obce. 
Části obce byly znovu a znovu ničeny požáry a tak byly konečně postaveny masivní domy a selské dvory, které 
vytvářely charakteristickou tvář obce ještě před padesáti lety. Z těchto stavebních prací zůstaly už jen zbytky 
„pískovny“ a „jiloviště“ na  Stibořské ulici. Z bývalé Sudické cihelny na Ratibořské ulici, která byla spravována 
Wanjurou, dnes už téměř nic nezbylo. 
      Za zmínku stojí ještě malé čedičové naleziště na hranici Sudického katastrálního území. V jednom geologickém 
popisu je psáno: 
      
„Na východní straně Sudického potoka, zhruba v půli cesty mezi Kobeřicemi a Stibořicemi, leží opuštěný čedičový lom. 

Největší část lomu leží pod údolním dnem, takže jej překrývají starší naplaveninové vrstvy hornin… Toto dosud 

neznámé čedičové naleziště bylo nejdříve odkryto roku 1862 jedním sudickým sedlákem a pak bylo užíváno ostatními 

sedláky z okolních obcí. Od roku 1896 povolil úřad ratibořského zemského rady těžbu čediče a ten se začal používat 

ke stavbám komunikací. Do roku 1912 bylo vytěženo 50 000 m3kamene. Pak se stal lom pro protržení silného pramene 

nepoužitelný a těžba byla zastavena. Dnes je na místě opuštěného čedičového lomu hluboký rybník s příkrými 

zvětralými skalnatými stěnami. Odkrytý čedič ležel východozápadně a byl 150 m široký.“ 

     
     Velká průmyslová centra leží u Ostravy-Vítkovic, zhruba 30 km od Sudic a v Hornoslezské průmyslové oblasti u 
Gliwic – Katovic zhruba 70 km od Sudic. 
     O vývoji těchto průmyslových oblastí existuje dostatečné množství literatury. Rozhodujícími činiteli v tomto 
průmyslovém rozvoji byli baroni Rotschildové, kteří byli od roku 1856 do 1879 statkáři v Sudicích. 
     Těsně před první světovou válkou odešlo zhruba 6 000 obyvatel Hlučínska do Ostravské průmyslové oblasti do 
Rakousko-Uherska za prací, další si pak vydělávali na živobytí v průmyslovém centru u Glivic, Bytomi a Katovic. 
Sudičtí domkaři a stavební dělníci našli práci také ve Vestfálsku, na Rýnu a v Porůří. Muži pracovali delší dobu 
odloučeni od svých rodin, ženy pokud měly políčko, zůstaly s dětmi v Sudicích a nesly samy tíhu práce doma a na 
poli. 
                                                                                                                    Pokra čování na str. 11 
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Z obecní kroniky 
Pokračování ze str. 10  
 
     V období jen 100 let se malé vesničky, Vítkovice a Ostrava, sjednotily do silného průmyslového centra 
Rakouskouherské monarchie a pozdější Československé republiky. V této oblasti změnil průmysl nejen krajinu, ale 
také lidi. 
     Ostrava nebyla pěkným městem, byla šedá a špinavá. Uprostřed města bzučely kola na těžních věžích, tviřily se 
pyramidy z uhelných hald, hořely ohně v obrovských vysokých pecích a těsně vedle toho všeho žili lidé. Na každého 
kdo vstoupil z poklidného života v Sudicích do Ostravy, město zapůsobilo fascinujícím dojmem, částečně odmítavě, 
částečně udiveně, částečně obdivuhodně. 
     Když vzali člověka v zimě jako malého kluka na dobytčí trh do Hlučína a začalo se stmívat, pak člověk musel 
mimoděk věnovat pozornost obloze nad zhruba 10 km vzdálenou Ostravou. Blýskání oznamovalo v nejrůznějších 
barvách práci ve městě, píli tam pracujících lidí. 
     August Scholtis píše ve svém románě „Ein Herr aus Bolatitz“ 1959 toto: 
     
„ Ostrava byla shromaždištěm nejrůznějších kultur, kteří mluvili česky, moravsky, slovensky, polsky, německy, 

maďarsky, krátce řečeno všemi jazyky dunajské monarchie. Ostrava byla jako žena odněkud z východu, která zde 

připutovala bosky, se špinavýma nohama a hedvábnou sukní..“ 

 

     Toto poetické hodnocení dává každému kdo zná Ostravu možnost mluvit o svých pocitech a dojmech z tohoto 
neobvyklého města. 
     Po roce 1945 našla většina Sudičanů práci a obživu v průmyslu Ostravské oblasti.  Dnes je Ostrava 
nejdůležitějším průmyslovým centrem České republiky, hlavním městem Severomoravského kraje, ke kterému patří 
také Sudice. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
   Pokra čování p říště   
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Svůj strom si už můžete pokácet bez běhání po úřadech 

Jestliže vám na zahradě překáží strom, kterého se potřebujete zbavit, a dosud jste to odkládali kvůli nepříjemnému 
papírování, od 15. července můžete začít kácet bez správního řízení. Umožňuje to novela vyhlášky o ochraně dřevin a 
povolování jejich kácení (č. 189/2013 Sb.).Zvětšit obrázek 
 
Velikost a charakteristika dřevin, k jejichž kácení není třeba povolení 
Povolení ke kácení dřevin, za předpokladu, že tyto nejsou součástí významného krajinného 
prvku [§ 3 odst. 1 písm. b) zákona] nebo stromořadí, se podle § 8 odst. 3 zákona 
nevyžaduje: 
a) pro dřeviny o obvodu kmene do 80 cm měřeného ve výšce 130 cm nad zemí 
b) pro zapojené porosty dřevin, pokudcelková plocha kácených zapojených porostů dřevin 
nepřesahuje 40 m2 
c) pro dřeviny pěstované na pozemcích vedených v katastru nemovitostí ve způsobu 
využití jako plantáž dřevin 
d) pro dřeviny rostoucí v zahradách 

 
Než však skočíte po pile nebo sekeře, ujistěte se, že vaše zahrada splňuje 
podmínky pro volné pokácení dřevin. Zahrada je v materiálech ministerstva definována jako „veřejnosti nepřístupný, stavebně 
oplocený pozemek u bytových a rodinných domů v zastavěném území obcí“. Všechny tyto vlastnosti musí zahrada splňovat 
současně. Za zahradu podle novely vyhlášky nejsou považovány např. pozemky  v zahrádkářských osadách, přestože v nich trvalý 

pobyt osob není vyloučen, a také zahrady ohraničené pouze živým plotem. 
 
Památné a jinak významné stromy 

Ačkoli se možnost kácení stromů na vlastním pozemku značně uvolnila, existují výjimky, kdy jen tak kácet stále nelze. Týkají se 
dřevin, jež jsou součástí významného krajinného prvku či stromořadí, anebo jsou vyhlášeny jako památný strom. Speciálně 
památný strom lze kácet jen ve veřejném zájmu, například je-li v havarijním stavu. 

 

Vydržte do vegetačního klidu 

Ačkoli vám od 15. července již nikdo nemůže mluvit do záměru pokácet strom na vlastní zahradě, měli byste respektovat alespoň 

přírodní zákonitosti. Je obvyklé, že se stromy kácejí v období vegetačního klidu, který začíná od 1. října a končí 31. března. Kácet v 

této době je i praktičtější, protože stromy jsou bez listů a tedy lehčí. Také nejsou už plné mízy, čili vlastní práce je čistší. V době 

vegetačního klidu především však neponičíte hnízda ptáků na stromě a nevyrušíte je při hnízdění nebo při péči a mladé, což je 

trestné. (Zákon zakazuje úmyslně poškozovat nebo ničit hnízda ptáků, vyrušovat ptáky zejména během rozmnožování a odchovu 

mláďat, pozn. red.) 
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Dne 31.7.201331.7.201331.7.201331.7.2013 oslavila naše nejstarší 
spoluobčanka paní Anna KupkováAnna KupkováAnna KupkováAnna Kupková krásné 
životní jubileum – 90 let90 let90 let90 let, ke kterému ji přišli 
pogratulovat místostarosta Ing. Emil Josefus 
a matrikářka paní Eva Vaníčková.  
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      Obec Strahovice                                                          Římskokatolická farnost 

Strahovice č.p. 190                                                      Strahovice č.p. 123 
747  24  Strahovice                                                     747 24  Strahovice 

e-mail: strahovice@cbox.cz 
____________________________________________________________ 

 

P O Z V Á N K A 
 

na  tradiční setkání schol regionu Hlučínska ve Strahovicících 
Vážená kolegyně, vážený kolego, 

Obec Strahovice ve spolupráci s Římskokatolickou farností Strahovice a Sdružením 
obcí Hlučínska pořádá 

 v sobotu 5. října 2013 od 14 hod. v kostele sv. Augustina 

Setkání schol regionu Hlučínska. 
 

Vystoupení schól bude probíhat před oltářem, ať zprostředkujeme divákům krásný 
hudební i vizuální zážitek. Po skončení koncertu zveme všechny účinkující na malé 
pohoštění do prostor nad mateřskou školou (za farním kostelem).Prosíme schóly, 

které budou mít zájem o toto setkání, aby se přihlásili nejpozději do 31. července 
2013 a zároveň poskytly údaje, které jsou obsaženy v návratce. Počet písní, které 

se budou zpívat budou upřesněny podle počtu přihlášených schol. Upřesňující 
informace o průběhu slavnostního odpoledne, společná píseň a další organizační 

záležitosti budou předány kontaktním osobám jednotlivých schol. 
 

Děkujeme za spolupráci a velice se těšíme na setkání s Vámi a Vašich schol 
ve Strahovicích. 

 
Ing. arch. Elen Malchárková 

starostka obce 
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Policie varuje - ší ření po čítačového viru  
P ČR opětovně upozorňuje na případy, ve kterých dochází k šíření 
škodlivého kódu a infikování počítačů tzv. „trojským koněm“. Tento 
„trojský kůň“ po aktivaci upozorní dotčeného uživatele, že byl 
jeho počítač zablokován Policií České republiky údajně z důvodů 
porušování autorského práva, nakládání s materiály s dětskou 
pornografií či šíření spamu. Upozornění obsahuje i nabídku, že 
uživatel má možnost složit kauci v podobě zaplacení pokuty. Na 
podobné výzvy nereagujte a ignorujte instrukci, která je uváděna 
v závadové zprávě. Pro hlášení závadového obsahu a závadových 
aktivit na internetu byl dne 1. srpna 2012 na internetových stránkách 
policie spuštěn provoz on-line formuláře, kde můžete oznámit i toto 
šíření tzv. „trojského koně“. 
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Povoleno Ministerstvem kultury pod evidenčním číslem MK ČR E 17490. Vydává Obecní úřad Sudice nákladem 200 výtisků. 
 

Chcete se podělit o Vaše zážitky, máte něco na srdci, chcete 
někomu poděkovat … ? Vaše příspěvky můžete poslat e-
mailem na adresu: referent@obecsudice.cz,  
zaslat poštou na adresu: 
Obecní úřad Sudice, nám. P. Arnošta Jureczky 13, 747 25  
Sudice, donést osobně nebo vhodit do připravené urny 
v prodejně TEMPO v Sudicích. Značka: ZPRAVODAJ 
 

Chcete inzerovat v  našem zpravodaji?  
Příspěvky do Sudického zpravodaje  
přijímáme na OÚ v Sudicích. 
Ceník inzerce 
Velikost cena 
A4 500,00 Kč  A5 250,00 Kč 
A6 125,00 Kč   A7   65,00 Kč 
 


